
                                                                                                  ПО- 78/ 26.09.24г. 

 

ПИТАНЕ 

 

от ИВАН ТОМОВ – общински съветник, 

от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 26.09.2024 г. 

 

 

 Уважаема госпожо Христова, уважаеми зам.-кметове, колеги и гости, 

 С нас се свързаха жители на с. Харачерите. То се намира в непосредствена близост до с. 

Донино и е по пътя за с. Боженци. Честно казано съм потресен от проблемите, които 

съществуват в 21 век. Ще Ви запозная с тях.  

 Първият е липсата на вода. По данни на жители на селото през летните месеци вода 

няма. Те черпят вода от три каптажа, като проблемът идва от там, че водата не е достатъчно и 

някой като почне да полива градината си и водата не стига за всички, нямат за обикновени 

битови нужди вода хората. Доколкото разбрах преди около три години, не съм сигурен за 

информацията, но Община Габрово е поела отговорност да бъде изграден резервоар за вода и 

да бъдат отпуснати пари, за да може хората да имат вода. То е малко село. В интерес на 

истината живеят постоянно около 15 човека, през почивните дни са около 50, но жители от 

селото казаха, че са задавали въпроси към кметския наместник в с. Кметовци – г-жа Христина 

Костадинова, като отговорът на въпроса Кога ще имаме вода и ще имаме ли вода там, е бил, 

цитирам: ще чакаш да дойде и не ме интересува. 

 В тази връзка моят въпрос е следният: дали са похарчени пари за резервоари, колко 

точно са похарчени и какъв е постигнатият резултат? 

 Вторият проблем на хората живущи в селото е лошата пътна инфраструктура. Пътят е 

изключително тесен. На много места е компрометиран. Правен е опит да се закърпят дупките, 

но наистина е лош пътят. Недай се боже да се наложи спешна помощ – линейка или пожарна, 

не съм сигурен колко ще бъде спешна тази помощ в крайна сметка. Или пък ако трябва техника 

за сметосъбиране да мине от там пак много трудно би било. В интерес на истината 

сметосъбиране няма. Най-близкият им контейнер беше на разклона за Донино, който е на 

километър и половина до ЖП прелеза. За тези контейнери имаше много сигнали да бъдат 

преместени там. Те бяха преместени в с. Донино защото хората си изхвърляха там строителни 

отпадъци, битови отпадъци и понеже те пребивават тези вили и къщи през почивните дни е 

съвсем нормално тези контейнери да се препълнят по това време. В момента тази услуга за 

сметосъбиране липсва. Съществуват три незаконни сметища. Всеки квартал си има незаконно 

сметище. Аз не знам как си представяте дядо на 94 години да отиде на 5 километра до Донино 

да си изхвърли чувала с боклука. Много ясно, че ще го метне в дерето в гората. Хвърлени са 

гуми, строителни отпадъци, пластмаса. За мен това нещо е недопустимо в 21 век. В тази връзка 

моят въпрос е възможно ли е да бъде предоставена тази услуга по сметосъбиране на хората 

живущи там, колкото и да са малко? И защо не е предоставена към текущия момент?  

 Хората се оплакват от още едно нещо. В селото има млад бизнесмен, който действа и се 

вживява като кмет. Общо взето ви е колега, г-жо Христова. Той много добре се познава с 

Христина Костадинова, която е кметски наместник в с. Кметовци. Аз нямам доказателства и 

няма да говоря това, което съм чул реално погледнато не бяха много хубави нещата, но 

оплакването е, че точно срещу читалището, което е единствената обществена сграда в малкото 



селце и което хората се притесняват, че има апетити да бъде продадено, точно до него е 

поставена една камера на стълб на електропреносната мрежа и тя следи кой влиза в селото, кой 

се събира пред читалището, какво говори. Много добре знаете че камерите имат и функция за 

записване на разговори. Хората ме помолиха тази камера да бъде премахната от човека, който 

я е сложил. Г-жа Христина Костадинова много добре знае кой е човека. Няма нищо лошо да се 

развива един регион и да се инвестира в него, но законът е за всички и би  следвало да бъде 

спазван. 

 Благодаря. 
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                                                                                                                          ПО-78 / 31.10.24г. 

 

ДО 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – ГАБРОВО 

 

ОТГОВОР 

 

на питане на Иван Томов – общински съветник, 

 от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 26.09.2024 г. 

  

 Уважаема госпожо Христова, уважаеми зам.-кметове, колеги и гости, 

 С нас се свързаха жители на с. Харачерите. То се намира в непосредствена близост до с. 

Донино и е по пътя за с. Боженци. Честно казано съм потресен от проблемите, които 

съществуват в 21 век. Ще Ви запозная с тях.  

 Първият е липсата на вода. По данни на жители на селото през летните месеци вода 

няма. Те черпят вода от три каптажа, като проблемът идва от там, че водата не е достатъчно и 

някой като почне да полива градината си и водата не стига за всички, нямат за обикновени 

битови нужди вода хората. Доколкото разбрах преди около три години, не съм сигурен за 

информацията, но Община Габрово е поела отговорност да бъде изграден резервоар за вода и да 

бъдат отпуснати пари, за да може хората да имат вода. То е малко село. В интерес на истината 

живеят постоянно около 15 човека, през почивните дни са около 50, но жители от селото казаха, 

че са задавали въпроси към кметския наместник в с. Кметовци – г-жа Христина Костадинова, 

като отговорът на въпроса Кога ще имаме вода и ще имаме ли вода там, е бил, цитирам: ще 

чакаш да дойде и не ме интересува. 

 В тази връзка моят въпрос е следният: дали са похарчени пари за резервоари, колко 

точно са похарчени и какъв е постигнатият резултат? 

 Вторият проблем на хората живущи в селото е лошата пътна инфраструктура. Пътят е 

изключително тесен. На много места е компрометиран. Правен е опит да се закърпят дупките, 

но наистина е лош пътят. Недай се боже да се наложи спешна помощ – линейка или пожарна, не 

съм сигурен колко ще бъде спешна тази помощ в крайна сметка. Или пък ако трябва техника за 

сметосъбиране да мине от там пак много трудно би било. В интерес на истината сметосъбиране 

няма. Най-близкият им контейнер беше на разклона за Донино, който е на километър и 

половина до ЖП прелеза. За тези контейнери имаше много сигнали да бъдат преместени там. Те 

бяха преместени в с. Донино защото хората си изхвърляха там строителни отпадъци, битови 

отпадъци и понеже те пребивават тези вили и къщи през почивните дни е съвсем нормално тези 

контейнери да се препълнят по това време. В момента тази услуга за сметосъбиране липсва. 

Съществуват три незаконни сметища. Всеки квартал си има незаконно сметище. Аз не знам как 

си представяте дядо на 94 години да отиде на 5 километра до Донино да си изхвърли чувала с 

боклука. Много ясно, че ще го метне в дерето в гората. Хвърлени са гуми, строителни отпадъци, 

пластмаса. За мен това нещо е недопустимо в 21 век. В тази връзка моят въпрос е възможно ли е 

да бъде предоставена тази услуга по сметосъбиране на хората живущи там, колкото и да са 

малко? И защо не е предоставена към текущия момент?  
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 Хората се оплакват от още едно нещо. В селото има млад бизнесмен, който действа и се 

вживява като кмет. Общо взето ви е колега, г-жо Христова. Той много добре се познава с 

Христина Костадинова, която е кметски наместник в с. Кметовци. Аз нямам доказателства и 

няма да говоря това, което съм чул реално погледнато не бяха много хубави нещата, но 

оплакването е, че точно срещу читалището, което е единствената обществена сграда в малкото 

селце и което хората се притесняват, че има апетити да бъде продадено, точно до него е 

поставена една камера на стълб на електропреносната мрежа и тя следи кой влиза в селото, кой 

се събира пред читалището, какво говори. Много добре знаете че камерите имат и функция за 

записване на разговори. Хората ме помолиха тази камера да бъде премахната от човека, който я 

е сложил. Г-жа Христина Костадинова много добре знае кой е човека. Няма нищо лошо да се 

развива един регион и да се инвестира в него, но законът е за всички и би следвало да бъде 

спазван. 

 Благодаря. 

 

 

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ТОМОВ, 

 

Във връзка с поставени въпроси, Ваше питане с входящ № ПО-78/26.09.2024г. за 

проблеми в с. Харачери, Ви отговарям следното: 

 

Въпрос 1: Първият проблем е липсата на вода. По данни на жителите на селото през 

летните месеци вода няма. Те черпят вода от три каптажа, като проблемът идва от там, че 

водата не е достатъчно и някой като почне да полива градината си и водата не стига за всички, 

нямат за обикновени битови нужди вода хората. Доколкото разбрах преди около три години, не 

съм сигурен за информацията, но Община Габрово е поела отговорност да бъде изграден 

резервоар за вода и да бъдат отпуснати пари, за да може хората да имат вода. То е малко село. В 

интерес на истината живеят постоянно около 15 човека, през почивните дни са около 50, но 

жители от селото казаха, че са задавали въпроси към кметския наместник на с. Кметовци – г-жа 

Христина Костадинова, като отговорът на въпроса Кога ще имаме вода и ще имаме ли вода там, 

е бил, цитирам: ще чакаш да дойде и не ме интересува. 

В тази връзка моят въпрос е следният: дали са похарчени пари за резервоари, колко точно са 

похарчени и какъв е постигнатия резултат? 

Отговор на първи въпрос: Към 2006 г., село Харачери се водоснабдява от местни 

водоизточници – два броя каптажа, от които водите се събират съответно в два водоема, всеки 

по 16 куб.м. Поради недостиг на вода за селото, през 2006 г. е изготвен инвестиционен проект 

за  Допълнително водоснабдяване с.Харачери, който предвижда изграждането на 1100 м. 

довеждащ водопровод от трети съществуващ каптаж до нов водоем и от там водопровод към 

съществуващата вътрешна водопроводна мрежа на селото. През 2007 г. е изпълнена част от 

обекта, а именно довеждащият водопровод от каптажа до водопроводната мрежа. Предвиденият 

тогава водоем не е изпълняван.  

Предвид недостигът на вода в летните месеци през последните години, през 2020 г., Община 

Габрово предложи на Общински съвет Габрово да се предвидят средства в общинския бюджет 

и да се изгради неизпълненият до тогава водоем, който да служи като денонощен изравнител и 

да осигурява допълнителен воден обем за селото. За актуализиране на проекта, изпълнение на 

СМР, авторски и строителен надзор бяха предложени и одобрени 50 000 лв. в общинския 

бюджет. През 2020 г. беше сключен договор за инженеринг и беше извършена актуализация на 
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проекта. През 2021 г. беше изпълнен нов резервоар 16 куб. м., включително довеждащ 

водопровод до него и хранителен водопровод от резервоара към селото. Обектът е въведен в 

експлоатация през 2021 г.  

Следва да се има предвид, че Община Габрово има ангажимент да осигури питейно-

битово водоснабдяване в населените места, част от общината, но не и количество вода за 

поливане и други, различни от питейно-битовите, нужди.  

За по-ефективна експлоатация и разходване на водния ресурс, Общината ще предприеме 

действия за прехвърляне на цялата водоснабдителна система на с. Харачери за стопанисване от 

ВиК ООД Габрово. 

 

Отговор на втори въпрос: 

Към момента не се предвижда услугата сметосъбиране в с. Харачери. При промяна на 

модела, ще бъде взето под внимание.  

Извършена е проверка, във връзка със сигнал за нерегламентирано сметище, при която е 

констатирано старо, неактивно към момента сметище. Установени са собствениците на имота и 

е изготвен констативен протокол и предписание за предприемане на действия по почистването 

на терена. 

 

Отговор на трети въпрос: 

С писмо рег. индекс ОИ-01-242/17.10.2024г. Община Габрово е уведомила управителя на 

Регионален оперативен център /РОЦ/ Горна Оряховица и Габрово, като собственик на стълба от 

електропреносната мрежа,  за поставената на него камера в с. Харачери с молба за извършване 

на проверка относно нейното поставяне и предприемане на действия по компетентност от тяхна 

страна. На 18.10.2024г. служители на дружеството са извършили проверка на място, установили 

са, че камерата е поставена неправомерно и са издали предписание за доброволното и 

демонтиране в тридневен срок. На 24.10.2024г. е извършена повторна проверка и камерата е 

демонтирана от служители на ЕРП Север , тъй като  предписанието не е било изпълнено. 

 

С уважение,   / П / 

 

МАРИЯ ЙОЗОВА 

За кмет на Община Габрово 

(съгласно заповед №  2210/18.10.2024 г. 

на кмета на Община Габрово) 

 

 


